



昆虫分类学报

ISSN 2095-8609

CN 61-1495/Q



Entomotaxonomia

March 2021

Vol.43 No.1



ISSN 2095-8609

Sponsored by

Northwest A&F University

The Entomological Society of China



万方数据

昆虫分类学报

第43卷 第1期

2021年3月

目次

- 中国海南大眼长蝽属一新种(半翅目:异翅亚目:大眼长蝽科)..... 周玉,蔡波,高翠青(1)
- 中国奥胸须夜蛾属 *Oxaenanus* Swinhoe 研究并记一新种(鳞翅目:裳蛾科:长须夜蛾亚科)..... 缪志鹏, Mamoru OWADA, 王敏(7)
- 中国真叶蝇属六新种及中国种类检索表(双翅目:叶蝇科)..... 席玉强,申爽,杨定,尹新明(13)
- 贵州短角水虻一新种记述(双翅目:水虻科)..... 杨再华,杨茂发(27)
- 中国西部珠峰寄蝇属一新种(双翅目:寄蝇科)..... 郝博,胡红英,李君健,张春田(32)
- 中国细锤角叶蜂属格氏细锤角叶蜂 *Leptocimbex grahami* 种团二新种(膜翅目:锤角叶蜂科)..... 晏毓晨,李泽建,陈玲,魏美才(38)
- 中国林匙胸瘿蜂属二新种记述(膜翅目:环腹瘿蜂科)..... 齐婷,刘志伟,李耀清,王义平(46)
- 中国钩瓣叶蜂属 *Macrophya annulitibia* 种团二新种及分种检索表(膜翅目:叶蜂科)..... 刘萌萌,李泽建,魏美才(54)
- 中国水螭一新纪录属及二新纪录种记述(蜚螭亚纲:水螭群:软滑水螭科)..... 李彩云,金道超,郭建军,乙天慈(65)
- 周尧昆虫分类学奖励基金申请指南..... (封三)

ENTOMOTAXONOMIA

Vol. 43 No. 1

March, 2021

CONTENTS

- A new species of *Geocoris* Fallén (Hemiptera: Heteroptera: Geocoridae) from Hainan Province, China. Yu ZHOU, Bo CAI, Cuiqing GAO 1
- Study of the genus *Oxaenanus* Swinhoe (Lepidoptera: Erebidae: Herminiiidae) from China, with description of a new species. Zhipeng MIAO, Mamoru OWADA, Min WANG 7
- Six new species in the genus *Phyllomyza* Fallén (Diptera: Milichiidae) from China with a key to Chinese species. Yuqiang XI, Shuang SHEN, Ding YANG, Xinming YIN 13
- One new species of soldier fly (Diptera: Stratiomyidae) from Guizhou, China. Zaihua YANG, Maofa YANG 27
- One new species of *Everestiomyia* Townsend (Diptera: Tachinidae) from western China. Bo HAO, Hongying HU, Junjian LI, Chuntian ZHANG 32
- Two new species of the *Leptocimbex grahami* group (Hymenoptera: Cimbicidae) from China. Yuchen YAN, Zejian LI, Ling CHEN, Meikai WEI 38
- Descriptions of two new species in the genus *Linoeucoila* Lin (Hymenoptera: Figitidae) from China. Ting QI, Zhiwei LIU, Yaoqing LI, Yiping WANG 46
- Two new species of the *Macrophya annulitibia* group (Hymenoptera: Tenthredinidae) with a key to species from China. Mengmeng LIU, Zejian LI, Meikai WEI 54
- First record of *Pionacercus* Piersig (Acari: Hydrachnidia: Pionidae) from China with redescriptions of two species. Caiyun LI, Daochao JIN, Jianjun GUO, Tianci YI 65
- Announcement of "Chou lo Award for Insect Taxonomy" inside back cover

Serial parameters: CN61-1495/Q*1979*q*16*80*en*P*¥20.00*1000*9*2021-03

- 中国期刊方阵双效期刊
- 中国自然科学核心期刊
- 《中国学术期刊（光盘版）》、《中国期刊网》收录期刊
- 《中国科学引文数据库》源期刊
- 《中国学术期刊综合评价数据库》源期刊
- 美国Biological Abstracts（生物学文摘）收录
- 英国Zoological Record（动物学记录）收录
- CAB Abstracts（英联邦农业和自然资源数据库）收录
- 美国 Entomology Abstracts（昆虫学文摘）收录
- 中国国际影响力优秀学术期刊
- 第五届中国高校特色科技期刊



Entomotaxonomia (Quarterly)

Established in 1979

Vol.43 No.1

March 25, 2021

昆虫分类学报（季刊）

KUNCHONG FENLEI XUEBAO

1979年创刊

第43卷 第1期 2021年3月25日

Supervised by Ministry of Education of the People's Republic of China

Sponsored by Northwest A&F University (3 Taicheng Road, Yangling, Shaanxi 712100, China) and The Entomological Society of China (Institute of Zoology, Chinese Academy of Sciences, Datun Road, Chaoyang, Beijing 100101, China)

Editor-in-Chief ZHANG Ya-lin

Edited & Published by Editorial Department of Entomotaxonomia

(College of Plant Protection, Northwest A&F University, P. O. Box 33, Yangling, Shaanxi 712100, China)

Tel/Fax: +86-29-87092524

E-mail: kunchongfl@nwsuaf.edu.cn

Printed by Shaanxi Sen'ao Printing Co., Ltd.

Distributed by Distributive Division of Entomotaxonomia

主 管 中华人民共和国教育部
主 办 西北农林科技大学

(地址: 712100陕西省杨凌区邠城路3号)

中国昆虫学会

(地址: 100101北京市朝阳区大屯路
中国科学院动物研究所内)

主 编 张雅林

编辑出版 《昆虫分类学报》编辑部

(地址: 陕西省杨凌区西北农林科技大学
植物保护学院33号信箱)

邮编: 712100

电话、传真: 029-87092524

电子信箱: kunchongfl@nwsuaf.edu.cn

印刷装订 陕西森奥印务有限公司

发 行 《昆虫分类学报》发行部

ISSN 2095-8609
CN 61-1495/Q

Internationally distributed

Price: ¥20.00